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Г-ЖА АСЯ АСПАРУХОВА 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – ШУМЕН 

 

 

П И Т А Н Е 

 

от Група  съветници на ПП „ГЕРБ“ в Общински съвет –  Шумен 

 

Относно: предприетите от Община Шумен действия за възстановяване и развитие на 

минералния извор в село Мараш, община Шумен. 

 

През 2024-та година кметът проф. Христо Христов, заместниците му Даниела 

Русева, Виктория Ковчазова и директорът на туристическото предприятие Дияна Йорданова 

проведоха срещи с експерти и обсъдиха възможностите за развитие на минералния извор в 

шуменското село Мараш. Тогава медиите цитираха в заглавията си изказвания, според които 

минералната вода може да носи 260 млн. лв. годишно от медицински и СПА туризъм. На 

нарочна пресконференция беше обяснено, че марашката минерална вода е приоритетен 

обект за общинското ръководство. Беше уточнено още, че разрешението за водоползване 

изтича през 2035 година и че кметът ще поиска удължаване на концесията.  

В репортаж по Тв Шумен под заглавие „Търсят инвеститор за марашката минерална 

вода“ от 10 септември (2024 г.) кметът проф. Христо Христов обяснява, че са необходими 

минимум още 25 години  като хоризонт за инвеститорите, на които ще бъде предложено да 

изградят съвременен СПА или санаториален център. В същия материал той изрично 

посочва, че бъдещият инвеститор ще трябва сам да си изгради пречиствателна станция, 

която да преработва водите преди отвеждането им в реката и заявява, че общината няма да 

строи такава инсталация със собствени средства.  

Към днешна дата обаче явно има промяна в позицията на общинската 

администрация. От пресконференция на кметското ръководство и по-точно от зам.-кмета по 

европейски политики, екология и туризъм г-жа Даниела Русева, дадена на 7 януари 2025 г. 

става ясно, че администрацията предлага да се закупи мобилна пречиствателна станция, да 

се възстановят двата басейна, както и да се реновират съблекалните. Предлага се още в 

бюджета за тази година да се заделят поне 500 000 лв. за марашките бани. 



 

 

 

УВАЖАЕМИ ПРОФЕСОР ХРИСТОВ, 

Проследявайки събитията и действията на Община Шумен през изминалата 2024-та 

и от началото на 2025-та година бихме искали да ни отговорите на следните въпроси: 

1. Колко ще струва мобилната пречиствателна станция, за която говори зам.-кметът 

по европейски политики, екология и туризъм г-жа Даниела Русева? Правила ли е 

администрацията пазарно проучване? Какво показва то и какви средства 

предвиждате да заделите в бюджета за тази година за закупуване на такава 

станция? 

2. Колко ще струва възстановяването на двата басейна и реновирането на 

съблекалните, за които става дума по време на пресконференцията?  

3. Каква е балнеологичната оценка за лечебните качества на водата и какви са 

предписанията на здравните власти? Как ще се използва находището от 

гражданите и как ще се осъществява здравният контрол? 

4. Колко средства са изразходвани до този момент от общинския бюджет за 

консултантски услуги, за възстановяване на сондажа, за вземане на проби и за 

направените изследвания? 

5. За какво конкретно ще бъдат изразходвани исканите от зам.-кмета Даниела 

Русева 500 000 лв.? 

Уважаеми професор Христов, очакваме да получим изчерпателни писмени отговори 

по всички поставени въпроси. 

 

С уважение: 

1. Албена Иванова-Неделчева ……………………. 

2. Светлозар Начев ………………… 

3. Борис Иванов …………………. 

4. Галин Антонов……………….. 

5. Димитър Александров …………….. 

6. Ивайло Илиев ……………………. 

7. Махмут Аламо……………………. 

8. Рени Цанкова …………………….. 

9. Татяна Кипрова …………………… 

 

 

 

 


